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Arbejdsmarkedsudvalget har i brev af 20. april 2009 stillet følgende spørgsmål nr.
235 (AMU alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra
Thomas Adelskov (S).

Spørgsmål nr. 235:
”Vil ministeren, med baggrund i det stigende antal sager om langsommelig sagsbe-
handling og manglende dagpengeudbetaling fra a-kassen ASE, overveje lovæn-
dring og tidsfrister for a-kassernes sagsbehandling af dagpengesager?”

Endeligt svar:
Jeg mener ikke, at der er behov for at fastsætte tidsfrister for a-kassernes sagsbe-
handling. Jeg forventer, at der er tale om et overgangsfænomen, som skyldes den 
pludselige stigning i tilgangen i ansøgninger om arbejdsløshedsdagpenge. 

Desuden har jeg den grundlæggende holdning, at det ikke er hensigtsmæssigt at 
indføre yderligere bureaukrati og administration på a-kasseområdet. Vi har trods alt 
klaret os uden detailregulering på dette område i over 100 år.

Den bedste måde at sikre god kvalitet i a-kasserne, herunder rimelige sagsbehand-
lingstider, er at give borgerne mulighed for at vælge en anden a-kasse, hvis de er 
utilfredse med deres nuværende a-kasse. Regeringen har gennemført denne valg-
mulighed for beskæftigede i 2002 og for ledige i 2006. Dette har ført til, at den 
gennemsnitlige sagsbehandlingstid generelt er faldet siden 2002. 

Jeg har bedt Arbejdsdirektoratet om at følge udviklingen særligt for så vidt angår 
de a-kasser, som har haft en pludselig vækst i tilgangen af ansøgninger om arbejds-
løshedsdagpenge.   

  
Venlig hilsen
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